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Фирмите от хранителния сектор разполагат с 10 месеца да изпълнят регулация 1169/2011 

 

19 февруари 2014 

 

Ангажиментите на GS1-организациите по ключови политики в Европа като безопасност на 

стоките и храните, проследимост, информация за потребителите бяха дискутирани в третия ден 

от Глобалния GS1 форум 2014, който се провежда в Брюксел. 

 

Основен приоритет на “GS1 в Европа“ е внедряването и използването на хармонизирани 

решения, съобразени с нуждите на потребителите от Европа. В „GS1 в Европа“ членуват 46 

Национални организации GS1 и към настоящия момент усилията им са концентрирани върху 

предстоящото влизане в сила на Регламент 1169/2011 за предоставяне информация на 

потребителите. Отделните Национални GS1 организации обединяват усилия, за да подпомогнат 

производителите, търговците и търговските асоциации в страните да отговорят на изискванията в 

Регламента, базирайки се на стандартите GS1. Регламентът замества предишни директиви  и 

регулации и налага нови правила за информацията, които ще влязат в сила от декември 2014 г.  

Изискванията имат отношение към етикетирането и представянето на храните, и включват 

задължителна информация, която може да бъде публикувана и в интернет. Стандартите които 

предлага GS1 в това направление гарантират качеството на данните. 

 

Друг важен аспект от дейността е проследимостта. Доклад на Европейската комисия препоръчва 

стандартите GS1 за нуждите на проследимостта. Очаква се издаването на нов регламент на ЕС, 

свързан с безопасността на продуктите. 

 

През деня се проведоха и форуми на Националните организации GS1 по региони: Азия, Европа, 

Латинска Америка, Близкия изток, Средиземноморието. „GS1 Digital – една стратегия, една 

визия“ –  под този надслов  националните GS1 организации представиха усилията си в 

изучаването на потребностите на бизнеса и възможностите за тяхното удовлетворяване чрез 

идентификация и споделяне на данни в глобална онлайн среда. 

 

В работната група по здравеопазване бе отделено особено внимание на Уникалната 

идентификация на медицинските изделия и публикуваните през септември 2013 година правила 

на Американската асоциация за храните и лекарствата FDA. Преминаването към изцяло 

стандартизиран подход в САЩ е продиктувано от стремежа да бъдат подобрени процедурите за 

проследимост и изтегляне на продукти от пазара. Не по-малко интересно беше обучението по 

стандартите за автоматична идентификация и маркиране с баркод. Представени бяха и резултати 

от лабораторни тестове. 

 

В отделна работна група се проведе заседание и по въпросите за приложението на стандартите в 

текстилния сектор. 

http://knnews.bg/%D0%B1%D1%8A%D0%BB%D0%B3%D0%B0%D1%80%D0%B8%D1%8F/item/61760-%D1%84%D0%B8%D1%80%D0%BC%D0%B8%D1%82%D0%B5-%D0%BE%D1%82-%D1%85%D1%80%D0%B0%D0%BD%D0%B8%D1%82%D0%B5%D0%BB%D0%BD%D0%B8%D1%8F-%D1%81%D0%B5%D0%BA%D1%82%D0%BE%D1%80-%D1%80%D0%B0%D0%B7%D0%BF%D0%BE%D0%BB%D0%B0%D0%B3%D0%B0%D1%82-%D1%81-10-%D0%BC%D0%B5%D1%81%D0%B5%D1%86%D0%B0-%D0%B4%D0%B0-%D0%B8%D0%B7%D0%BF%D1%8A%D0%BB%D0%BD%D1%8F%D1%82-%D1%80%D0%B5%D0%B3%D1%83%D0%BB%D0%B0%D1%86%D0%B8%D1%8F-1169-2011
http://knnews.bg/%D0%B1%D1%8A%D0%BB%D0%B3%D0%B0%D1%80%D0%B8%D1%8F/item/61760-%D1%84%D0%B8%D1%80%D0%BC%D0%B8%D1%82%D0%B5-%D0%BE%D1%82-%D1%85%D1%80%D0%B0%D0%BD%D0%B8%D1%82%D0%B5%D0%BB%D0%BD%D0%B8%D1%8F-%D1%81%D0%B5%D0%BA%D1%82%D0%BE%D1%80-%D1%80%D0%B0%D0%B7%D0%BF%D0%BE%D0%BB%D0%B0%D0%B3%D0%B0%D1%82-%D1%81-10-%D0%BC%D0%B5%D1%81%D0%B5%D1%86%D0%B0-%D0%B4%D0%B0-%D0%B8%D0%B7%D0%BF%D1%8A%D0%BB%D0%BD%D1%8F%D1%82-%D1%80%D0%B5%D0%B3%D1%83%D0%BB%D0%B0%D1%86%D0%B8%D1%8F-1169-2011
http://knnews.bg/%D0%B1%D1%8A%D0%BB%D0%B3%D0%B0%D1%80%D0%B8%D1%8F/item/61760-%D1%84%D0%B8%D1%80%D0%BC%D0%B8%D1%82%D0%B5-%D0%BE%D1%82-%D1%85%D1%80%D0%B0%D0%BD%D0%B8%D1%82%D0%B5%D0%BB%D0%BD%D0%B8%D1%8F-%D1%81%D0%B5%D0%BA%D1%82%D0%BE%D1%80-%D1%80%D0%B0%D0%B7%D0%BF%D0%BE%D0%BB%D0%B0%D0%B3%D0%B0%D1%82-%D1%81-10-%D0%BC%D0%B5%D1%81%D0%B5%D1%86%D0%B0-%D0%B4%D0%B0-%D0%B8%D0%B7%D0%BF%D1%8A%D0%BB%D0%BD%D1%8F%D1%82-%D1%80%D0%B5%D0%B3%D1%83%D0%BB%D0%B0%D1%86%D0%B8%D1%8F-1169-2011
http://knnews.bg/%D0%B1%D1%8A%D0%BB%D0%B3%D0%B0%D1%80%D0%B8%D1%8F/item/61760-%D1%84%D0%B8%D1%80%D0%BC%D0%B8%D1%82%D0%B5-%D0%BE%D1%82-%D1%85%D1%80%D0%B0%D0%BD%D0%B8%D1%82%D0%B5%D0%BB%D0%BD%D0%B8%D1%8F-%D1%81%D0%B5%D0%BA%D1%82%D0%BE%D1%80-%D1%80%D0%B0%D0%B7%D0%BF%D0%BE%D0%BB%D0%B0%D0%B3%D0%B0%D1%82-%D1%81-10-%D0%BC%D0%B5%D1%81%D0%B5%D1%86%D0%B0-%D0%B4%D0%B0-%D0%B8%D0%B7%D0%BF%D1%8A%D0%BB%D0%BD%D1%8F%D1%82-%D1%80%D0%B5%D0%B3%D1%83%D0%BB%D0%B0%D1%86%D0%B8%D1%8F-1169-2011
http://knnews.bg/%D0%B1%D1%8A%D0%BB%D0%B3%D0%B0%D1%80%D0%B8%D1%8F/item/61760-%D1%84%D0%B8%D1%80%D0%BC%D0%B8%D1%82%D0%B5-%D0%BE%D1%82-%D1%85%D1%80%D0%B0%D0%BD%D0%B8%D1%82%D0%B5%D0%BB%D0%BD%D0%B8%D1%8F-%D1%81%D0%B5%D0%BA%D1%82%D0%BE%D1%80-%D1%80%D0%B0%D0%B7%D0%BF%D0%BE%D0%BB%D0%B0%D0%B3%D0%B0%D1%82-%D1%81-10-%D0%BC%D0%B5%D1%81%D0%B5%D1%86%D0%B0-%D0%B4%D0%B0-%D0%B8%D0%B7%D0%BF%D1%8A%D0%BB%D0%BD%D1%8F%D1%82-%D1%80%D0%B5%D0%B3%D1%83%D0%BB%D0%B0%D1%86%D0%B8%D1%8F-1169-2011
http://knnews.bg/%D0%B1%D1%8A%D0%BB%D0%B3%D0%B0%D1%80%D0%B8%D1%8F/item/61760-%D1%84%D0%B8%D1%80%D0%BC%D0%B8%D1%82%D0%B5-%D0%BE%D1%82-%D1%85%D1%80%D0%B0%D0%BD%D0%B8%D1%82%D0%B5%D0%BB%D0%BD%D0%B8%D1%8F-%D1%81%D0%B5%D0%BA%D1%82%D0%BE%D1%80-%D1%80%D0%B0%D0%B7%D0%BF%D0%BE%D0%BB%D0%B0%D0%B3%D0%B0%D1%82-%D1%81-10-%D0%BC%D0%B5%D1%81%D0%B5%D1%86%D0%B0-%D0%B4%D0%B0-%D0%B8%D0%B7%D0%BF%D1%8A%D0%BB%D0%BD%D1%8F%D1%82-%D1%80%D0%B5%D0%B3%D1%83%D0%BB%D0%B0%D1%86%D0%B8%D1%8F-1169-2011
http://knnews.bg/%D0%B1%D1%8A%D0%BB%D0%B3%D0%B0%D1%80%D0%B8%D1%8F/item/61760-%D1%84%D0%B8%D1%80%D0%BC%D0%B8%D1%82%D0%B5-%D0%BE%D1%82-%D1%85%D1%80%D0%B0%D0%BD%D0%B8%D1%82%D0%B5%D0%BB%D0%BD%D0%B8%D1%8F-%D1%81%D0%B5%D0%BA%D1%82%D0%BE%D1%80-%D1%80%D0%B0%D0%B7%D0%BF%D0%BE%D0%BB%D0%B0%D0%B3%D0%B0%D1%82-%D1%81-10-%D0%BC%D0%B5%D1%81%D0%B5%D1%86%D0%B0-%D0%B4%D0%B0-%D0%B8%D0%B7%D0%BF%D1%8A%D0%BB%D0%BD%D1%8F%D1%82-%D1%80%D0%B5%D0%B3%D1%83%D0%BB%D0%B0%D1%86%D0%B8%D1%8F-1169-2011
http://knnews.bg/%D0%B1%D1%8A%D0%BB%D0%B3%D0%B0%D1%80%D0%B8%D1%8F/item/61760-%D1%84%D0%B8%D1%80%D0%BC%D0%B8%D1%82%D0%B5-%D0%BE%D1%82-%D1%85%D1%80%D0%B0%D0%BD%D0%B8%D1%82%D0%B5%D0%BB%D0%BD%D0%B8%D1%8F-%D1%81%D0%B5%D0%BA%D1%82%D0%BE%D1%80-%D1%80%D0%B0%D0%B7%D0%BF%D0%BE%D0%BB%D0%B0%D0%B3%D0%B0%D1%82-%D1%81-10-%D0%BC%D0%B5%D1%81%D0%B5%D1%86%D0%B0-%D0%B4%D0%B0-%D0%B8%D0%B7%D0%BF%D1%8A%D0%BB%D0%BD%D1%8F%D1%82-%D1%80%D0%B5%D0%B3%D1%83%D0%BB%D0%B0%D1%86%D0%B8%D1%8F-1169-2011


 2 

 

Разгледана беше необходимостта от участие както на представители на Националните 

организации GS1, така и на фирмите-членове в процеса за разработване и внедряване на нови 

стандарти. 

 

 

 

http://thenews.bg/biznes/82179-btpp-shte-sadeistva-za-razshiryavane-na-satrudnichestvoto-mezhdu-

balgariya-i-daniya 

 

БТПП ще съдейства за разширяване на сътрудничеството между България и 

Дания 
 

19 февруари 2014 

 

Новоназначеният посланик на България в Кралство Дания – Руси Иванов се срещна с главния 

секретар на БТПП  Васил Тодоров. 

 

По време на срещата бяха дискутирани възможностите за разширяване на двустранното 

сътрудничество между България и Дания, както и приоритетните области за развитие между 

двете страни. 

  

Васил Тодоров представи най-важните нововъведения в дейността на Палатата - мобилното 

приложение, секцията на уебсайта за промени в законодателството, разработването на мобилно 

приложение за сканиране на баркодовете. 

 

БТПП изрази готовност за съдействие с цел разширяване на сътрудничеството между България и 

Дания и увеличаване на съвместните проекти. 

 

 

http://www.mypr.bg/news/business/Standartite-GS1-pomagat-za-informirane-na-potrebitelite-

8531/ 

 

Стандартите GS1 помагат за информиране на потребителите 

 

18 Февруари 2014г. 

 

В разисквания по актуални въпроси на приложението на стандартите GS1 в търговията на дребно, 

пазаруването през интернет и дигиталната информация премина първото пленарно заседание в 

днешния ден на участниците в Глобалния GS1 форум 2014, който се провежда в Брюксел. 

Особено внимание беше обърнато на качеството на данните за повишаване безопасността на 

потребителите, предоставянето на възможност за информиран избор при осъществяване на 

съответните покупки и не на последно място, как стандартите GS1 предоставят сигурна основа за 

електронната търговия в бъдеще. 

 

Бе представено изследване за използването на баркод символа GS1 DataBar , който кодира 

допълнителна информация към идентификационните номера на продуктите, например сериен 

номер, партида, срок на годност и пр. Изнесената статистика за използването на GS1 DataBar при 

пресните продукти показва 32% увеличаване на продажбите и 48% нарастване на нетната 

печалба. 

 

В рамките на дейността на глобалната организация GS1 е разработена платформа „GS1 източник 

на информация“ (GS1 Source), която е изключително подходяща за изпълнение на изискванията 

на Регламент №1169/2011 на ЕС за предоставяне на информация за храните като съдържание, 

http://thenews.bg/biznes/82179-btpp-shte-sadeistva-za-razshiryavane-na-satrudnichestvoto-mezhdu-balgariya-i-daniya
http://thenews.bg/biznes/82179-btpp-shte-sadeistva-za-razshiryavane-na-satrudnichestvoto-mezhdu-balgariya-i-daniya
http://www.mypr.bg/news/business/Standartite-GS1-pomagat-za-informirane-na-potrebitelite-8531/
http://www.mypr.bg/news/business/Standartite-GS1-pomagat-za-informirane-na-potrebitelite-8531/
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алергени, хранителна стойност и др. Нейното създаване е инициирано от представители на 

хранително-вкусовата индустрията и е разработена за самата индустрия. 

 

Обсъжданията продължиха с темата за приложението на стандартите GS1 във финансовия сектор. 

 

Участниците във форума– стотици специалисти от над 94 страни, сред които и делегация, водена 

от председателя на Съвет GS1 България Цветан Симеонов, очакват с интерес и предвиденото за 

днес изложение „Market Place“, което с годините се е утвърдило като най-доброто място за 

споделяне на професионален опит. В рамките на изложението различните Национални 

организации GS1 и партниращи компании ще представят своите иновативни инициативи, 

делегациите ще се запознаят с различни добри практики и решения. 

 

 

 

http://www.investor.bg/ikonomika-i-politika/332/a/bmi-prognozira-uskorenie-na-ikonomicheskiia-ryst-

na-bylgariia,167271/ 

 

BMI прогнозира ускорение на икономическия ръст на България 
 

19.02.2014 16:14 

 

Публичните разходи и износът ще дърпат икономиката, според анализ на компанията. Ръст от 1% 

за тази година очаква Калоян Стайков от ИПИ 

 

Икономическият растеж на България ще се ускори през второто тримесечие на годината с оглед 

по-високи публични разходи и повишение на българския износ, прогнозира анализаторската 

компания Business Monitor International (BMI).  

 

Според BMI текущата сметка на България ще остане на излишък в обозримото бъдеще, 

благодарение на по-силния износ на промишлени стоки за Европа и перспективата на 

нарастващите парични потоци след вдигнатите преди години ограничения за пътуване в ЕС, 

информира БНР. 

 

Анализаторската компания направи възходяща ревизия на прогнозите си за излишъка по 

текущата сметка на България до излишък в размер на 2,1% от БВП през 2014 г. (от предишни 

очаквания за излишък от 0,7%) и 1,6% от БВП за 2015 г. (от предишна прогноза за излишък от 

0,5%). 

Тъй като икономическият растеж в България изглежда ще се ускори през следващите тримесечия, 

настоящите прогнози за текущата сметка на страната може би подценяват перспективите за по-

силно вътрешно търсене и по-висок растеж на вноса през 2014 г. и през 2015 г., уточняват от 

BMI. 

 

Повишаващите се политически рискове в страната обаче ще доведат до забавяне на 

дълготрайните бизнес инвестиции и до ограничаване на потребителските разходи, алармират 

анализаторите.  

 

Business Monitor International отбелязва, че краткосрочните рискове пред България са в 

неблагоприятна посока, като се има предвид възможността за нови предсрочни избори в страната 

през настоящата година и с оглед продължаващата законодателна безизходица. 

 

Ръст на икономиката от 1% за 2014 г., прогнозира икономистът от Института за пазарна 

икономика (ИПИ) Калоян Стайков.  Пред Investor.bg той обясни, че теоретично има възможност 

за по-висок ръст през втората половина на годината, но това зависи от политическата и социална 

стабилност. 

 

http://www.investor.bg/ikonomika-i-politika/332/a/bmi-prognozira-uskorenie-na-ikonomicheskiia-ryst-na-bylgariia,167271/
http://www.investor.bg/ikonomika-i-politika/332/a/bmi-prognozira-uskorenie-na-ikonomicheskiia-ryst-na-bylgariia,167271/
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Неговата прогноза се различава от заложения в бюджета ръст от 1,8% за тази година, както и от 

есенните прогнози на ЕК, според които икономиката на България ще постигне увеличение от 1,5 

на сто през годината.  

Според Стайков дългосрочните инвестиции ще се отлагат, докато не се види трайно подобряване 

в работата на изпълнителната и законодаталната власт. "Подкрепа за растежа може да има и в 

резултат на по-висока икономическа активност в ЕС, но там също са налице сериозни рискове - 

високо ниво на публична задлъжнялост, които не бива да се подминават с лека ръка", каза 

икономистът. 

 

Той обясни, че сравнително високият ръст, на който се радваше българската икономика до 2008 

г., се дължи на износ и инвестиции, а не на потребление. През периода на възстановяване след 

2009 г. двигателят също е бил износът. 

 

"Не може да се разчита на държавата да харчи повече, за да стимули по-бързо възстановяване или 

висок икономически растеж след това. Необходими са инвестиции и добри условия за правене на 

бизнес", категоричен е Стайков. 

 

Според него най-голямата помощ в тази посока би била политическа стабилност и премахване на 

редица пречки, с които частният сектор е принуден да се съобразява. 

 

По статията работиха: Ралица Стоянова, редактор Деляна Петкова 

 

 

 

 
http://paper.standartnews.com/bg/article.php?d=2014-02-20&article=482826 

 

Реализират проекти поне за 1 млрд. през 2014 г. 
  

20 Февруари 2014 
 

 

Проекти за поне 1 млрд. лв. ще бъдат реализирани у нас през 2014 г. Това посочи Светослав 

Младенов, изпълнителен директор на Българската агенция за инвестиции (БАИ) пред агенция 

Фокус. В рамките на тази година инвестиционни проекти ще реализират компании като Девня 

цимент АД , СОЛ България ЕАД, Тракия Глас България, АББ България ЕООД, ВНТС-Бер Хелла 

Термоконтрол ЕООД, Витте Аутомотив ЕООД, Марица олио АД, Бони Холдинг АД, Фесто 

производство ЕООД, Теклас България и АЛС България ЕООД. Разширение на дейността си ще 

предприемат и Либхер Хаусгерете Марица ЕООД и Интегрейтид Микро-Електроникс България 

ЕООД, каза Младенов. Нов завод за кабелно оборудване за автомобили се очаква да заработи до 

края на годината в Плевен, каза шефът на БАИ. Става дума за световния автомобилен доставчик 

Нексанс Аутоелектрик, който ще произвежда кабелно оборудване за автомобили у нас чрез 

дъщерната си компания Електрокабел България. Изработените в Плевен части ще бъдат за 

компании като Daimler, General Motors и други. 

 

 

 

http://www.duma.bg/node/72283 

 

Промениха 8 наредби, свързани с осигуряването 

 
20. Февруари 2014, брой 42 

 

Кабинетът прие на свое заседание промени в 8 наредби, които са свързани с изменения в Кодекса 

за социално осигуряване и Закона за бюджета на ДОО, влезли в сила от началото на т.г. 

http://paper.standartnews.com/bg/article.php?d=2014-02-20&article=482826
http://www.duma.bg/node/72283
http://www.duma.bg/node/72283
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От 1 април 2014 г. отпада задължението при подаване на заявление за отпускане на парично 

обезщетение за безработица лицата да представят документ за регистрация като безработен в 

Агенцията по заетостта. Това изменение е отразено в Наредбата за отпускане и изплащане на 

паричните обезщетения за безработица. Отпада и  задължението при подаване на декларация за 

промяна в обстоятелствата за изплащане на парично обезщетение за безработица да се представят 

и съответните доказателства за декларираните факти и обстоятелства. Издаването на 

индивидуалните административни актове за изплащането на обезщетения за безработица ще 

става въз основа на декларираните от хората данни и данните от информационната система на 

Националния осигурителен институт (НОИ). 

 

Обезщетенията при осиновяване на дете от 2 до 5 г. след изтичане на 6 месеца от деня на 

предаване на детето за осиновяване за остатъка до 365 дни се изплащат въз основа на заявление-

декларация от осиновителя.  

 

С приетото изменение в Наредбата за реда и начина за информиране на работниците и 

служителите и за отпускане и изплащане на гарантираните вземания при несъстоятелност на 

работодателя, от 6 на 12 месеца се увеличава изискуемият период, през който работодателят 

следва да е осъществявал дейност преди началната дата на неплатежоспособността, а срокът за 

подаване на заявления за отпускане на гарантирани вземания се увеличава от един на два месеца. 

 

От Наредбата за установяване, разследване, регистриране и отчитане на трудовите злополуки 

отпада задължението на осигурителите да представят в съответното териториално поделение на 

НОИ продълженията на болничния лист, което е свързано с намаляване на административната 

тежест за тях.  

 

 

http://paper.standartnews.com/bg/article.php?d=2014-02-20&article=482822 

 

“Белене” по-напред от нов блок в “Козлодуй” 
 

ЧЕТВЪРТЪК, 20 Февруари 2014 

 

 

Проектът за изграждане на АЕЦ "Белене" е в много по-напреднала фаза от този за VII блок в 

АЕЦ "Козлодуй", става ясно от думите на председателя на Агенцията за ядрено регулиране (АЯР) 

Лъчезар Костов пред ИТАР-ТАСС. Според него е нереалистично строителството на новия 

реактор в Първа атомна да започне през 2016 г., тъй като за "Белене" на АЯР са били нужни 8 

години, за да одобрят проекта. И в този смисъл няма как техническият проект за американския 

реактор АР-1000 на "Уестингхаус" да бъде одобрен до 2016 г., стана ясно от думите на Костов. 

Той заяви още, че оценката за изграждане на два ядрени блока в "Белене" от страна на АЯР е 

завършена и е положителна. 
 ___________________________________________________________________________________________________________ 
 
 
 
http://www.manager.bg/%D0%B1%D0%B8%D0%B7%D0%BD%D0%B5%D1%81/%D0%BC%D1%81-
%D1%82%D0%B0%D0%BA%D1%81%D0%B0%D1%82%D0%B0-%D0%B7%D0%B0-
%E2%80%9E%D0%B7%D0%B5%D0%BB%D0%B5%D0%BD%D0%B0%E2%80%9D-
%D0%B5%D0%BD%D0%B5%D1%80%D0%B3%D0%B8%D1%8F-%D0%B8%D0%BC%D0%B0-
%D0%B1%D0%B0%D0%BB%D0%B0%D0%BD%D1%81%D0%B8%D1%80%D0%B0%D1%89%D0%B0-
%D1%84%D1%83%D0%BD%D0%BA%D1%86%D0%B8%D1%8F 
 

МС: Таксата за „зелена” енергия има балансираща функция 

 
19.02.2014 г., 15:12 

 

http://paper.standartnews.com/bg/article.php?d=2014-02-20&article=482822
http://www.manager.bg/%D0%B1%D0%B8%D0%B7%D0%BD%D0%B5%D1%81/%D0%BC%D1%81-%D1%82%D0%B0%D0%BA%D1%81%D0%B0%D1%82%D0%B0-%D0%B7%D0%B0-%E2%80%9E%D0%B7%D0%B5%D0%BB%D0%B5%D0%BD%D0%B0%E2%80%9D-%D0%B5%D0%BD%D0%B5%D1%80%D0%B3%D0%B8%D1%8F-%D0%B8%D0%BC%D0%B0-%D0%B1%D0%B0%D0%BB%D0%B0%D0%BD%D1%81%D0%B8%D1%80%D0%B0%D1%89%D0%B0-%D1%84%D1%83%D0%BD%D0%BA%D1%86%D0%B8%D1%8F
http://www.manager.bg/%D0%B1%D0%B8%D0%B7%D0%BD%D0%B5%D1%81/%D0%BC%D1%81-%D1%82%D0%B0%D0%BA%D1%81%D0%B0%D1%82%D0%B0-%D0%B7%D0%B0-%E2%80%9E%D0%B7%D0%B5%D0%BB%D0%B5%D0%BD%D0%B0%E2%80%9D-%D0%B5%D0%BD%D0%B5%D1%80%D0%B3%D0%B8%D1%8F-%D0%B8%D0%BC%D0%B0-%D0%B1%D0%B0%D0%BB%D0%B0%D0%BD%D1%81%D0%B8%D1%80%D0%B0%D1%89%D0%B0-%D1%84%D1%83%D0%BD%D0%BA%D1%86%D0%B8%D1%8F
http://www.manager.bg/%D0%B1%D0%B8%D0%B7%D0%BD%D0%B5%D1%81/%D0%BC%D1%81-%D1%82%D0%B0%D0%BA%D1%81%D0%B0%D1%82%D0%B0-%D0%B7%D0%B0-%E2%80%9E%D0%B7%D0%B5%D0%BB%D0%B5%D0%BD%D0%B0%E2%80%9D-%D0%B5%D0%BD%D0%B5%D1%80%D0%B3%D0%B8%D1%8F-%D0%B8%D0%BC%D0%B0-%D0%B1%D0%B0%D0%BB%D0%B0%D0%BD%D1%81%D0%B8%D1%80%D0%B0%D1%89%D0%B0-%D1%84%D1%83%D0%BD%D0%BA%D1%86%D0%B8%D1%8F
http://www.manager.bg/%D0%B1%D0%B8%D0%B7%D0%BD%D0%B5%D1%81/%D0%BC%D1%81-%D1%82%D0%B0%D0%BA%D1%81%D0%B0%D1%82%D0%B0-%D0%B7%D0%B0-%E2%80%9E%D0%B7%D0%B5%D0%BB%D0%B5%D0%BD%D0%B0%E2%80%9D-%D0%B5%D0%BD%D0%B5%D1%80%D0%B3%D0%B8%D1%8F-%D0%B8%D0%BC%D0%B0-%D0%B1%D0%B0%D0%BB%D0%B0%D0%BD%D1%81%D0%B8%D1%80%D0%B0%D1%89%D0%B0-%D1%84%D1%83%D0%BD%D0%BA%D1%86%D0%B8%D1%8F
http://www.manager.bg/%D0%B1%D0%B8%D0%B7%D0%BD%D0%B5%D1%81/%D0%BC%D1%81-%D1%82%D0%B0%D0%BA%D1%81%D0%B0%D1%82%D0%B0-%D0%B7%D0%B0-%E2%80%9E%D0%B7%D0%B5%D0%BB%D0%B5%D0%BD%D0%B0%E2%80%9D-%D0%B5%D0%BD%D0%B5%D1%80%D0%B3%D0%B8%D1%8F-%D0%B8%D0%BC%D0%B0-%D0%B1%D0%B0%D0%BB%D0%B0%D0%BD%D1%81%D0%B8%D1%80%D0%B0%D1%89%D0%B0-%D1%84%D1%83%D0%BD%D0%BA%D1%86%D0%B8%D1%8F
http://www.manager.bg/%D0%B1%D0%B8%D0%B7%D0%BD%D0%B5%D1%81/%D0%BC%D1%81-%D1%82%D0%B0%D0%BA%D1%81%D0%B0%D1%82%D0%B0-%D0%B7%D0%B0-%E2%80%9E%D0%B7%D0%B5%D0%BB%D0%B5%D0%BD%D0%B0%E2%80%9D-%D0%B5%D0%BD%D0%B5%D1%80%D0%B3%D0%B8%D1%8F-%D0%B8%D0%BC%D0%B0-%D0%B1%D0%B0%D0%BB%D0%B0%D0%BD%D1%81%D0%B8%D1%80%D0%B0%D1%89%D0%B0-%D1%84%D1%83%D0%BD%D0%BA%D1%86%D0%B8%D1%8F
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Облагането на производителите на „зелена” енергия с 20-процентова такса не е 

противоконституционно. Това се казва в становище на Министерски съвет във връзка с 

конституционно дело №1 от 2014 година, свързано с твърденията на президента Росен 

Плевнелиев, че мярката противоречи на основния закон. 

 

Таксата върху приходите на ВЕИ централите беше приета в началото на декември миналата 

година. Депутатите решиха още за невнасянето на задължителната такса да се начислява лихва. 

Ако таксата не бъде платена в срок или се посочат неверни данни, които водят до намаляването 

й, се предвижда имуществена санкция от 5000 до 10 000 лв, а при повторно нарушение - от 7000 

до 15 000 лв. По изчисления на ДКЕВР се очаква таксата да донесе допълнителни приходи от 150 

млн. лв. в бюджета. 

 

През януари т.г. президентът сезира Конституционния с искане да бъде обявена за 

противоконституционна таксата за производство на електрическа енергия от вятърна и слънчева 

енергия. Държавният глава счита, че приетите с гласуването на Закона за държавния бюджет на 

Република България за 2014 г. разпоредби в Закона за енергията от възобновяеми източници, с 

които се въвежда таксата, са в противоречие с основните конституционни принципи на правовата 

държава и свободната стопанска инициатива. 

 

От правителството обявиха, че таксата ще има балансираща функция. 

 

„В конкретния случай, таксата има възпираща функция по отношение на по-нататъшното 

нарастване на производството на електрическа енергия от вятърна и слънчева енергия. Тя има и 

балансираща функция по отношение на производството и потреблението на тази енергия, тъй 

като неконтролираното нарастване на производството на такава енергия води до 

непропорционално засягане на интересите на останалите производители и на крайните 

снабдители", пише в позицията на Министерския съвет. 

 

Според правителството въведената такса цели да промени поведението на стопанските субекти в 

конкретния сектор. Министрите напомнят, че законодателят не е задължил всички ВЕИ 

производители да участват в регулирания пазар и те имат право на избор. 

 

„Веднъж направил своя избор стопанският субект обаче доброволно се е съгласил да е подчинен 

на съответен режим, заради факта, че той му гарантира дългосрочни договори за изкупуване на 

произведената електроенергия на преференциални цели", смятат от правителството. 

 

 

http://glasove.com/politika/33445-akad-damqn-damqnov-obrazovanieto-i-biznesyt-v-bylgariq-ne-

govorqt-edin-ezik 

 

2014-02-20 08:30:31 

 

Акад. Дамян Дамянов: Образованието и бизнесът в България не говорят един 

език 

 
„Образованието и бизнесът се разминават и не говорят на един език. Най-честата оценка от 

страна на бизнесмените е, че такива кадри, каквито излизат от българските висши училища, не им 

трябвали.” 

 

Това каза акад. Дамян Дамянов, председател на Съюза на учените в България, пред БНР по повод 

дискусията, която предстои днес на конференция на учените за проблемите пред образованието. 

 

Учените ще се опитат да бъде рестартирана реформата, започнала плахо още в началото на 

демократичните промени, и да се очертае пътя пред образованието за периода до 2025 година. 

http://glasove.com/politika/33445-akad-damqn-damqnov-obrazovanieto-i-biznesyt-v-bylgariq-ne-govorqt-edin-ezik
http://glasove.com/politika/33445-akad-damqn-damqnov-obrazovanieto-i-biznesyt-v-bylgariq-ne-govorqt-edin-ezik
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Според акад. Дамянов министър Анелия Клисарова е показала диалогичност и той е оптимист, 

че властта ще чуе за проблемите пред учените. 

 

Според него не бройката на висшите учебни заведения, а качеството, което излиза от тях, е 

важно. „На кого са нужни толкова филиали на университети и свръхпроизводство на 

икономисти”, попита риторично академикът. 

 

Акад. Дамянов смята, че редуцирането на ВУЗ-овете до по-малко, но по-качествени, ще отвори 

по-добри възможности пред преподавателите. Държавната субсидия не прави разлика кое е добро 

и кое некачествено. 

 

„Не може един шофьор да взема повече от професор и това продължава вече повече от 20 

години”, подчерта акад. Дамянов. 

  

 

http://www.dnes.bg/business/2014/02/18/lafka-zastrashava-malkiia-i-sredniia-biznes-skochiha-sobstvenici-
na-obekti.216323 

 

"Лафка" застрашава малкия и средния бизнес, скочиха собственици на обекти 

 
18 фев 2014 18:05, Евгения Европейска 

 

От търговската верига пък обявиха, че стартират срещи с бизнеса 
 

Навлизането в страната на търговската верига за импулсни продажби "Лафка" създава огромна 

опасност за малкия бизнес и за гражданите", заяви председателят на Сдружение на собствениците 

на преместваеми обекти Иво Иванов, цитиран от БТА.  

Според него с тази търговска верига компанията "Табак маркет" АД става изкуствен монополист 

в продажбата на дребно на печатни, тютюневи и захарни изделия, на дребни пакетирани стоки 

и алкохол.  

"Основните проблеми за дребните търговци са, че новата верига разполага павилионите си на 

публична общинска или държавна собственост и то на най-добрите локации след конкурси 

с предизвестен победител", посочи Иво Иванов. По официални данни търговската верига има 

около 500 павилиона в страната, но вероятно са повече, посочиха от сдружението. "Нашата 

информация е, че "Табак маркет" АД вече има готови на склад над хиляда павилиона, готови за 

поставяне", каза Иванов. 

Той съобщи, че още днес сдружението ще сезира вицепремиера Даниела Бобева за опасността за 

малкия и средния бизнес с настъпването на "Лафка". От  Сдружение на собствениците на 

преместваеми обекти считат, че съществува реална опасност за работата на над 20 000 малки 

фирми, които осигуряват поминък на около 100 000 души.  

Подготвяната забрана за търговия на тютюневи изделия по бензиностанции и търговски вериги е 

следващата стъпка в създаването на монопол на "Лафка", смятат в сдружението. 

Оттам посочиха, че в Европа местните власти не допускат търговците да държат над 5% от 

обектите върху публична общинска собственост. Много общински съвети, като този в Брюксел 

например, не разрешават в обекти на общинска земя да се търгуват цигари и алкохол или пък да 

се предлагат хазартни игри, допълниха от организацията.   

Междувременно от TabakMarket съобщиха, че търговската верига "Лафка" стартира срещи със 

средния и дребния бизнес. 

“Ние търсим диалог, а не конфронтация, бихме искали да представим пред всички организации и 

обществеността какво представлява проект "Лафка". През последните седмици вървят много 

спекулации относно търговската верига, които за съжаление имат политически оттенък. Считаме, 

че чрез диалог ще бъдат изчистени всички спекулации относно проект "Лафка", надяваме се, че 

след тези срещи, всичко ще бъде изяснено и хората ще имат достатъчно информация, за да не 

http://www.dnes.bg/business/2014/02/18/lafka-zastrashava-malkiia-i-sredniia-biznes-skochiha-sobstvenici-na-obekti.216323
http://www.dnes.bg/business/2014/02/18/lafka-zastrashava-malkiia-i-sredniia-biznes-skochiha-sobstvenici-na-obekti.216323
http://www.dnes.bg/author/127
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бъдат въвеждани в заблуждение”, каза изпълнителният директор на “Табак Маркет” АД Борис 

Захариев.  

От търговската верига заявиха, че идеята за развитие на проекта е франчайз и семейният бизнес 

има шанс да се развие с "Лафка".  

 

 

http://www.24chasa.bg/Article.asp?ArticleId=3307260 

 

Пускат инспектори под прикритие във веригите 
 

18.02.2014 20:50; Тихомир Тончeв;  

 

Агенцията по храните ще въведе системата "скрит инспектор" при проверките си на търговските 

обекти, съобщи шефът проф. Пламен Моллов. Тя ще бъде на същия принцип като тайния клиент, 

който се прилага широко в туризма и авиацията. Със "скрития инспектор" целта е проверките да 

бъдат изненадващи. Така можело да се събере пълна информация, която при стандартна 

инспекция проверяваните отказвали. 

Второ ниво на контрол пък ще прави мобилна група, която е на директно подчинение на Моллов 

и работи от началото на годината. Шефът на агенцията се оплака, че от ведомството му изтича 

информация. Още преди мобилното звено да тръгне за проверка във Велико Търново, там вече 

знаели и се подготвяли. 

"Не знаем откъде е изтекла информацията, но е очевидно, че се е случило. Колкото е по-дълга 

веригата на контрола, толкова е по-неефективна", каза Моллов. Целта е проверките да станат и 

"по-дълбочинни". Това означавало, че ако например във верига се открие продукт с пестициди, 

не просто да бъде изтеглен, а и да се провери производителят и дали го има в други магазини. За 

да няма конфликт на интереси и обвързаност, ще се прави и ротация по градове на шефове на 

областните структури на агенцията. Завишените мерки стават целогодишни под мотото "Храните 

под контрол 365".  

През 2013 г. 1000 служители на агенцията са направили 300 000 проверки. "Това е разход на сили 

без необходимия резултат", каза Моллов при отчета по повод 3 г. от създаването на агенцията. 

Сред откритите нарушения в големите вериги са неясен срок на годност и етикети без превод на 

български. Например имало млечен продукт на който пишело, че е с произход "Близкия изток". 

"Какво ви говори това? За мен е все едно че пише "произведено в махалата в Ихтиман", 

коментира Моллов. 

При среща с търговските вериги те обещали на видно място да сложат горещия телефон на 

агенцията за оплаквания - 07001 22 99. Освен "черен" списък на некоректни търговци и 

производители от агенцията по храните ще правят и "бял". 

 

 

http://www.capital.bg/biznes/kompanii/2014/02/19/2245244_svruhregulaciia_zaplashva_kapitaloviia_pa

zar/ 

 

Свръхрегулация заплашва капиталовия пазар 

 
19 фев 2014, 21:21, 1118 прочитания 

 
Законови промени, които засилват функциите и глобите на Комисията за финансов надзор, 

могат да доведат до административен произвол 

 

Участниците на капиталовия пазар може да се окажат свръхрегулирани и уязвими на 

административен произвол, ако проектът за изменение на Закона за пазарите на финансови 

инструменти (ЗПФИ) бъде приет във вида, предложен от Комисията за финансов надзор (КФН). 

Текстът му бе публикуван на интернет страницата на регулатора в началото на февруари и в 

момента събира мнения и предложения от заинтересованите лица от професионалната общност, 

преди да бъде придвижен за гласуване към парламента. 

http://www.24chasa.bg/Article.asp?ArticleId=3307260
http://www.24chasa.bg/Authors.asp?Request=Articles&AuthorId=6258
http://www.capital.bg/biznes/kompanii/2014/02/19/2245244_svruhregulaciia_zaplashva_kapitaloviia_pazar/
http://www.capital.bg/biznes/kompanii/2014/02/19/2245244_svruhregulaciia_zaplashva_kapitaloviia_pazar/
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Повод за готвените промени е изискването за хармонизация на местното законодателство с 

европейското в областта на надзора над капиталовия пазар. Брюксел се опитва да затегне 

контрола върху играчите, за да се застрахова срещу нова финансова криза, и е очаквано 

промените да не се харесат на инвестиционните посредници и управляващите дружества. По-

неприятното за тях обаче може да дойде не вследствие на буквалния превод на брюкселските 

регламенти, а от местните добавки, включени в пакета с предложения за изменение на закона. 

Според специалисти от капиталовия пазар, ако проектът не бъде преработен, чрез него ще се 

създадат условия за рекет върху бизнеса и ще се въведат непосилно тежки санкции, каквито 

Европа не иска от нас. 

 

 

Глоби за милиони 
 

 

Сред най-фрапантните на пръв поглед промени в ЗПФИ са увеличените размери на 

имуществените санкции за някои по-тежки нарушения. Предвидени са глоби за физически лица 

от 2 хил. лв. до 10 млн. лв., а за юридическите до 10% от годишните приходи от дейността. "Това 

може би е адекватна санкция за някоя голяма английска или френска банка, но за български 

посредник е прекомерно", коментира Любомир Бояджиев, председател на Българската асоциация 

на лицензираните инвестиционни посредници. По думите му няма посредник, който може да си 

позволи да плати такава санкция и ако се стигне до налагането й, то той ще бъде принуден да 

затвори врати. Официално в бранша обаче не се изказват срещу високите глоби. 

 

 

Същото обяснява и Николай Попов, който е заместник-председател на КФН, отговарящ за 

инвестиционния надзор. Той намира, че не глобите са високи, а икономическата среда в България 

е такава, че санкциите изглеждат прекомерни. Попов обръща внимание, че от получените до 

момента становища от професионалните асоциации не е имало нито едно възражение по 

отношение на размера на санкциите. От БАЛИП обясняват въздържаността си с доверие в 

регулатора, че, пристъпвайки към санкциониране на даден посредник, ще се действа с разбиране 

и ще се съобразява с мащаба на пазара, вместо да прилага буквата на закона. 

 

Реално обаче целта на Брюксел да сближи сериозните различия в санкциите между различните 

страни членки може да доведе до нежелани странични ефекти. Така широките диапазони, които 

КФН си оставя да налага санкции по собствена преценка, са предпоставка за административен 

рекет и могат да станат стимул за корупция. 

 

 

Размерът на глобите обаче не е най-притеснителното в готвените промени. Според така 

предложения текст ще се разшири кръгът от нарушения, които ще могат да се санкционират по 

този безпрецедентно тежък за пазара начин. Увеличават се и случаите, при които Комисията за 

финансов надзор ще може да иззема лиценза на инвестиционен посредник. Всичко това е местна 

инициатива и европейските директиви не налагат подобна строгост. 

 

 

"Това е предпоставка за административен произвол и рекет върху бизнеса", намира експерт от 

капиталовия пазар, който предпочете да не бъде назоваван. Заместник-председателят на КФН 

Николай Попов обяснява допълнителните текстове с установени лоши практики на местния 

капиталовия пазар, които може да бъдат коригирани именно по този начин. По повод на 

опасенията, че след като бъде въоръжена със свръхправомощия, КФН ще може да действа 

субективно спрямо посредниците, Попов изтъкна, че регулаторът е колективен орган и 

решенията в него не се вземат едностранно. "Ако проследите историята и поведението на 

регулатора, той никога не си е поставял само за цел да отстрани един или друг инвестиционен 

посредник. Може да направите справка колко лиценза на инвестиционни посредници са отнети 
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във връзка с нарушаване на закона", препоръча Попов. Той настоя, че предложенията в проекта 

търпят промени, ако срещнат възражения, и именно затова са публикувани за обсъждане. 

 

 

Думите му могат да бъдат оборени от собствениците и управителите на "Стандарт инвестмънт", 

чийто лиценз бе отнет през март 2012 г., а няколко месеца по-късно това се случи и с 

управляващото дружество от групата. Тогава от инвестиционния посредник твърдяха, че 

лицензът е отнет за нарушение на изисквания, на които компанията всъщност отговаря, и 

съответно отнемането на лиценза е неправомерно. Посредникът аргументира тази 

"незаконоустановена цел" с две пояснения - едното, свързано със "смущаващо искане", което е 

отказал да удовлетвори, а второто с потенциална "предубеденост" от страна на "директор 

на КФН, натоварен с надзорните функции". Впоследствие на две инстанции Върховният 

административен съд прие жалбата на "Стандарт инвестмънт" и окончателно отмени санкцията 

на регулатора, но бизнесът на компанията бе безвъзвратно изгубен. 

 

 

Неравнопоставеност с банките 
 

 

Инвестиционните посредници имат още едно основание да негодуват от по-тежката регулация, 

при която ще работят: за колегите им от банките, предлагащи същите инвестиционни услуги, тя 

няма да важи. Имайки предвид, че в банковия сектор са съсредоточени ресурси, многократно 

надвишаващи тези, акумулирани от инвестиционните посредници, няма никакво основание за 

инвестиционните посредници да се предвиждат допълнителни санкции, които нито директивата 

изисква, нито БНБ счита за необходимо да се въвеждат по отношение на кредитните институции, 

коментират експерти. Според тях българският законодател би следвало да прилага един и същ 

подход по отношение на банките и инвестиционните посредници, след като въвежда 

изискванията на едни и същи европейски норми, важащи без разлика за банките и за небанковите 

инвестиционни посредници. 

 

Тежки времена за посредниците 
 

 

Дори и изброените дотук спорни предложения да бъдат изгладени по най-добрия начин, с 

влизането в сила на европейските правила за пазарите на финансови инструменти бизнесът на 

инвестиционните посредници ще се окаже още по-труден. За оцелелите трийсетина посредника 

след финансовата криза разходите чувствително ще се увеличат. За това се предупреждава и в 

мотивите, придружаващи законопроекта. 

 

 

"Още не сме пресметнали и с колко ще се увеличат разходите ни, но това неминуемо ще 

последва, когато се въведат новите изисквания", категоричен е и Любомир Бояджиев от БАЛИП. 

И допълва: "Проектът е почти изцяло съобразен с европейската директива за пазарите на 

финансови инструменти (MiFID) и за съжаление въвежда една свръхрегулация в България. Личи 

си, че е правена за по-големи институции и за пазар, който е по-голям от нашия. Но ние нямаме 

избор, няма как да влизаме в дискусия с Европейската комисия. Можем да повлияем само на 

някои малки вътрешни разпоредби, които Комисията за финансов надзор е подготвила." 

 

 

По график след съгласуванията със засегнатите участници на пазара КФН трябва да преработи 

проекта и да го изпрати в Министерството на финансите. Оттам промените ще се отправят към 

парламента, където допълнително могат да се извършват редакции. 
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http://www.duma.bg/node/72321 

 

Повишиха тавана за рефинансиране на кредити по ПРСР 
 

20. Февруари 2014, брой 42 

 

Управителният съвет (УС) на Държавен фонд "Земеделие" (ДФЗ) реши да увеличи максималния 

размер на рефинансиране на кредити, отпуснати от търговските банки за проекти от Програмата 

за развитие на селските райони (ПРСР), съобщиха от пресцентъра на ДФЗ. Таванът вече е 1 000 

000 лв., а не 750 000 лв., както бе досега, и покрива до 100% от одобрените инвестиционни 

разходи, намалени с извършените авансови и междинни плащания. Промяната засяга кредитите 

по мерки 121 "Модернизиране на земеделските стопанства", 122 "Подобряване на 

икономическата стойност на горите", 223 "Първоначално залесяване на неземеделски земи", 226 

"Възстановяване на горския потенциал и въвеждане на превантивни дейности", 311 

"Разнообразяване към неземеделски дейности", 312 "Подкрепа за създаване и развитие на 

микропредприятияФ и 322 ДОбновяване и развитие на населените места". По мярка 123 

"Добавяне на стойност към земеделски и горски продукти" максималният размер на 

рефинансиране на един кредит е увеличен до 100% от инвестиционните разходи, намалени с 

извършените авансови и междинни плащания. 

 

УС реши да включи в схемата за рефинансиране и мярка 41 "Прилагане на стратегии за местно 

развитие". Така одобрените чрез местните инициативни групи проекти също ще могат да се 

възползват от по-изгодни условия за кредитиране - с годишна лихва до 7% и срок на погасяване 

до 60 месеца. 

 

Срокът за прилагане на схемата е удължен до 30 април 2015 г. 

 
 

http://paper.standartnews.com/bg/article.php?d=2014-02-20&article=482825 

 

Стартираха 53 нови инвестиционни фонда 
  

20 Февруари 2014 
 

 

Нови 53 инвестиционни фонда се появиха у нас през миналата 2013 г., сочат данните на БНБ. 

Така към края на миналата година в България функционират 458 инвестиционни фонда, като 352 

от тях са чуждестранни, а 106 местни. Общата сума, управлявана от всички фондове, нараства с 

цели 50,9% или 484,6 млн. лв. за година до общо 1,436 млрд. лв. За сравнение, към края на 2012 г. 

размерът на управляваните от инвестиционните фондове активи е възлизал на 952 млн. лв. 

Отчетеното увеличение към края на 2013 г. спрямо края на третото тримесечие е 129,5 млн. лв., 

или 9,9%. 

 

 

Световната банка увеличава кредитирането с 50% 
 

Институцията планира да повиши приходите си чрез по-големи плащания за някои свои услуги 

от богатите държави. 

 

20.02.2014 

 

Световната банка (СБ) планира да увеличи обема на кредитирането с 50% в следващите 10 г., 

съобщава Reuters. Съветът на директорите на институцията  утвърди план за повишаване обема 

на кредитирането със 100 млрд. долара. Очаква се детайлите за това решение да бъдат уточнени 

преди заседанието на Световната банка и Международния валутен фонд през април. 

http://www.duma.bg/node/72321
http://www.duma.bg/node/72321
http://paper.standartnews.com/bg/article.php?d=2014-02-20&article=482825
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Страни със средно ниво на доходите, включително 5-те най-големи заемополучателя на СБ - 

Китай, Бразилия, Турция, Индия и Индонезия, ще могат в най-голяма степен да се възползват от 

увеличения размер на кредитите. 

 

Разширението на кредитните възможности ще става чрез Международната банка за 

реконструкция и развитие. Тя е поделение на СБ, което се занимава с намаляване на бедността в 

страни със средно ниво на развитие. 

 

Сегашният кредитен портфейл на банката възлиза на около 200 млрд. долара. Съгласно новата 

стратегия СБ иска да бъде конкурентна на пазара в сравнение с други фондове за развитие. 

 

 
http://www.dnes.bg/business/2014/02/18/dunav-most-2-uvelichava-tyrgoviiata-mejdu-bylgariia-i-

rumyniia.216241 

 

Дунав мост 2 увеличава търговията между България и Румъния 

 

Таксите за преминаване са приемливи за бизнеса 

 
18 фев 2014 11:30, Евгения Европейска  

 

Малко повече от половин година след официалното откриване на Дунав мост 2 България и 

Румъния отчитат увеличение на търговския обмен. 

Членове на Търговско-промишлената камара в южния румънски окръг Долж отчитат, че новият 

мост при Видин-Калафат е голямо предимство за икономическото развитие в района. Той е 

спомогнал за нарастването на румънския износ за България от 9,5% и увеличение на българския 

износ към Румъния от 6,1%, коментират румънски медии, цитирани от БТА. 

"Таксите за преминаване са приемливи за бизнеса, при положение че са около една трета от тези, 

които се взимаха преди за преминаването на реката с ферибот", казва директорът на Камарата в 

Долж Габриел Тоадер.  

От Българо-румънската търговско-промишлена палата отбелязват, че регистрираният ръст на 

румънския износ за България през миналата година от 9,5 на сто затвърждава тенденцията към 

увеличение на румънския експорт към нашата държава, който достига рекордно ниво през 2012 

година. 

Трансграничната бизнес асоциация, създадена през 2003 година, е със седалище в Русе. Целта ѝ е 

осъществяване на търговско партньорство, бизнес контакти и информационен обмен между двете 

страни. 

От миналата година асоциацията има и изнесен офис в София. 

Румъния е сред основните търговски партньори на страната ни, заемайки пето място 

след Германия, Италия, Турция и Гърция. Общият търговски обмен между България и Румъния 

достига 767,09 млн. евро, а салдото на външнотърговския баланс е 77.97 млн. евро в полза на 

Румъния. Това сочат данните на Националния статистически институт (НСИ) от средата на 

миналата година.  

Износът на Румъния през 2013 година е достигнал исторически максимум от 49,56 милиарда евро 

- с 9,1 на сто повече спрямо 2012 година, показват данните на румънската статистика. 

Вносът за този период е на стойност 55,2 милиарда евро, или с 0,2 на сто повече. Румъния е 

изнесла през 2013 година за държавите от ЕС стоки в размер на 34,5 милиарда евро, а е внесла от 

ЕС стоки за 41,86 милиарда евро. Данните сочат, че около 70 на сто от румънския експорт е бил 

насочен за държави от Европейския съюз. 

Дунав мост 2 бе открит официално в средата на юни миналата година. Тогава премиерът Пламен 

Орешарски посочи, че този мост да даде тласък на икономическото развитие на региона. Той 

видя Дунав мост 2 като предпоставка за ускорено развитие на Северозападната част на България. 

 

http://www.dnes.bg/business/2014/02/18/dunav-most-2-uvelichava-tyrgoviiata-mejdu-bylgariia-i-rumyniia.216241
http://www.dnes.bg/business/2014/02/18/dunav-most-2-uvelichava-tyrgoviiata-mejdu-bylgariia-i-rumyniia.216241
http://www.dnes.bg/author/127
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http://paper.standartnews.com/bg/article.php?d=2014-02-20&article=482821 

Москва: “Бургас-Александруполис” не е прекратен проект 

 
20 Февруари 2014 

 

Пак го слагат на масата по време на смесената комисия 

 

Проектът за изграждане на петролопровода "Бургас-Александруполис" не е окончателно 

прекратен, а по-скоро замразен. Това заяви руският министър на енергетиката Александр Новак 

пред ИТАР-ТАСС. Той смята, че споразумението за строежа на тръбата между Русия, България и 

Гърция от 2007 г. все още е в сила въпреки едностранното оттегляне на София от проекта през 

2011 г. Тогава родният парламент отхвърли "Бургас-Александруполис" като икономически и 

финансово неизгоден за страната. Според Виенската конвенция за международните договори от 

1969 г. такива могат да бъдат прекратявани в случай, че всички участващи страни са съгласни 

или, ако в самия контракт има клауза, позволяваща на една държава да се оттегли самостоятелно, 

коментира Новак. Според думите му взаимно съгласие между България, Русия и Гърция за 

прекратяване на проекта не е имало и затова той трябва да се разглежда по-скоро като замразен. 

Бъдещето на тръбата ще бъде обсъдено по време на заседанието на българо-руската 

междуправителствена смесена комисия в София на 7 и 8 април, заяви руският министър на 

енергетиката. Според Новак към петролопровода все още има интерес както от руската страна, 

така и от европейските потребители. По повод думите на Новак българският външен министър 

Кристиан Вигенин коментира, че страната ни е излязла официално от този проект и не вижда 

основа за опити за неговото рестартиране. 

 

 

http://pressadaily.bg/publication/36030-wryshtame-dds-na-turskite-tirowe/ 

 

Връщаме ДДС на турските тирове 

 

До края на март София и Анкара ще подготвят нова спогодба за превозите 
 

19 Февруари 2014 09:47 
 

 

България може да връща начисления ДДС за гориво на турските превозвачи, които зареждат на 

наша територия. Това заяви пред „Преса“ транспортният министър Данаил Папазов. Мярката ще 

е изгодна и за двете страни - турците ще си получават обратно данъка, но ще зареждат повече от 

нашите бензиностанции. Това ще увеличи приходите от акцизи в хазната, отбеляза Папазов. 

Ставката на 1000 литра дизел е 645 лв., а средната вместимост на резервоара на един камион е 

950 л. И в момента на съседите ни е по-изгодно да зареждат у нас - литър дизелово гориво в 

България струва 2,55 лв., докато в Турция се продава за 3,11 лв. От финансовото министерство 

обясниха, че още не могат да дадат подробности, тъй като преговорите с турската страна 

продължават. 

През 2012 г. турските тирове, влезли и излезли от България с еднократни разрешителни, са 541 

529, а с многократни - 173 488. След шестчасовата среща в понеделник между нашия 

транспортен министър и турския му колега Лютфи Елван двете страни си стиснаха ръцете за 

подготовката на нова спогодба за превозите, която да замени досега действащата от 1977 г. 

Предвижда се пълна либерализация на разрешителния режим, която да обхване двустранните и 

транзитните превози. Това не засяга превозите за трета страна, при които шофьорите товарят 

стока от Турция и я доставят в Европа. В момента разрешителните за тях са 1100, но броят им ще 

бъде увеличен, обясни Папазов. Експерти от двете страни ще се срещнат през първата седмица на 

март за изготвяне на проектоспогодба в Истанбул. Тя трябва да бъде готова до края на месеца и 

след обсъждане ще бъде подписана до края на април. 

http://paper.standartnews.com/bg/article.php?d=2014-02-20&article=482821
http://pressadaily.bg/publication/36030-wryshtame-dds-na-turskite-tirowe/
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От 1 март ще се създаде и колцентър в Изпълнителната агенция „Автомобилна администрация“ 

за разрешаване на всички проблеми на превозвачите. „До влизането в сила на новата спогодба 

страните се договориха двете администрации напълно да съдействат на превозвачите за 

извършване на тяхната дейност“, допълни Папазов.  

 

 

http://www.capital.bg/politika_i_ikonomika/sviat/2014/02/17/2243750_franciia_shte_si_vrushta_chujde

strannite_investitori/ 

 

Франция ще си връща чуждестранните инвеститори 

 
17 фев 2014, 20:18, 1300 прочитания 

 

Президентът Оланд представи пакет реформи пред мениджърите на международни компании 

 

Възпитаник на парижкото Висше училище по търговия, смятано за едно от най-добрите 
бизнес училища в света, френският президент Франсоа Оланд се опита да демонстрира 
решимост да приложи уменията си на практика. В понеделник той се срещна с 
трийсетина ръководители на най-големите чуждестранни компании, присъстващи на 
местния пазар, чийто глобален оборот се оценява на общо 850 млрд. евро. Целта му 
беше да представи предимствата на Франция за правене на бизнес и да обяви новите 
мерки, които правителството ще вземе, за да привлича чуждестранни капитали. 
 
Това идва в отговор на публикуваните миналия месец тревожни статистики, според 
които през последната година преките чуждестранни инвестиции (ПЧИ) в страната са се 
сринали със 77%. Освен това през миналата година закритите работни места от чуждите 
компании са били повече от откритите. 
 
За да обърне тази тенденция, правителството планира осем мерки, които да повишат 
атрактивността на страната за чуждите инвеститори и да се пребори с конкуренцията на 
своите европейски съседи. Идеите не са революционни, но са с широк обхват, като 
обръщат внимание както на инвеститорите, така и на студентите, и обещават 
облекчения във фискалната, митническата и административната сфера, обобщава 
френският вестник Monde. Екипът на Оланд се е насочил към привличането на дейности 
в областта на проучванията и иновациите, както и на капитали от развиващите се страни 
(оттам са дошли 10% от инвестициите за последната година). Президентът си е поставил 
за цел до края на своя мандат да увеличи броя на чуждите проекти в страната до 1000 
на година. Ето и самите мерки: 
 
 
Единна агенция за предприемачите – по примера на големи икономики като 
Германия, Великобритания и Япония и Париж ще обедини в една Агенция за 
чуждестранните предприемачи (France international entrepreneurs) съществуващите сега 
две институции – тази, съдействаща на външните инвеститори в страната, и втората, 
занимаваща се с местните компании, които са насочени за износ. 
 
"Паспорт за таланти" – този документ ще дава право на четиригодишен престой в 
страната на току-що завършили образованието си младежи с висока квалификация, на 
изследователи, инвеститори и висококвалифицирани кадри. 
 
Улеснения за стартъпите – още до края на първото тримесечие на тази година 
чуждестранните стартъпи ще имат по един консултант за всичките си бюрократични 
стъпки, както и с финансова помощ на стойност 25 000 евро. Също така филиалите на 

http://www.capital.bg/politika_i_ikonomika/sviat/2014/02/17/2243750_franciia_shte_si_vrushta_chujdestrannite_investitori/
http://www.capital.bg/politika_i_ikonomika/sviat/2014/02/17/2243750_franciia_shte_si_vrushta_chujdestrannite_investitori/
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чужди компании ще имат право да кандидатстват за кредити от създадената от 
държавата Обществена банка за инвестиции (Bpifrance). 
 
Улеснения за студентите – от 2014 г. чуждестранните студенти и изследователи ще 
получават документ за пребиваване, чийто срок ще е еквивалентен на срока на тяхното 
обучение. 
 
Данъчна яснота – още тази година ще отвори врати специално бюро за 
чуждестранните инвеститори, което ще дава на всяка компания информация и гаранции 
за фискалните правила, които ще се прилагат в нейния конкретен случай. Целта е да се 
възстанови тяхното доверие в предвидимостта на фискалната среда. 
 
Облекчаване на бюрокрацията – от тази година ще бъде премахната 
предварителната декларация за учредяване на предприятие във Франция от 
чуждестранен инвеститор. Друга промяна ще замени трийсетина административни 
процедури за наемането на служители с една, която ще се изготвя всеки месец по 
електронен път. 
 
Улесняване на митническите процедури – през 2015 г. режимът на ДДС, който се 
прилага за вносителите, ще бъде улеснен, а от края на тази година всички митнически 
процедури – както за внос, така и за износ, ще се извършват по електронен път. 
 
Улесняване на бизнес пътуванията – предприемачите извън ЕС, които пътуват 
редовно до Франция, ще могат да разполагат с дългосрочни петгодишни визи. Ще се 
съкратят и сроковете за тяхното издаване до 48 часа – мярка, която впоследствие ще се 
разшири, включвайки и туристите от големите развиващи се страни. (Такава влезе в 
сила от края на януари за китайските туристи.) 
 

 

http://www.investor.bg/aziia/336/a/kitai-ulesni-pravilata-za-syzdavaneto-na-novi-

kompanii,167218/ 

 

Китай улесни правилата за създаването на нови компании 

 
19.02.2014 09:45 

 
Управляващите в Пекин премахнаха изискването за минимален капитал, като мярката не 

засяга публичните компании и финансовите дружества 

 
Властите в Пекин улесниха правилата за кандидат-предприемачите, насочили се към създаването 

на нови компании в страната, съобщава MarketWatch. Мерките включват премахване на 

капиталовите изисквания и намаляване на бюрокрацията в опит да се даде по-голяма роля на 

частния сектор и да се стимулира икономическия растеж. 

Бъдещите предприемачи вече няма да трябва да доказват, че притежават минимален размер на 

капитала, посочи в официално изявление на уебсайта си Държавният съвет на Китай. 

 

Китайското правителство посочи още, че новите мерки влизат в сила незабавно. Властите ще 

преразгледат също така правилата за съществуващите дружества. 

Досегашните регулаторни правила включват изискване дружествата с ограничена отговорност да 

представят капитал от 30 000 юана (5000 щатски долара). За акционерните дружества сумата пък 

е 5 млн. юана. 

Новите мерки не засягат листнатите на фондовите борси в страната компании и няма да се 

прилагат по отношение на финансовите дружества, като банки и доверителни фондове. 

http://www.investor.bg/aziia/336/a/kitai-ulesni-pravilata-za-syzdavaneto-na-novi-kompanii,167218/
http://www.investor.bg/aziia/336/a/kitai-ulesni-pravilata-za-syzdavaneto-na-novi-kompanii,167218/
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Китайските управляващи нееднократно обещаха да дадат повече възможности на частния 

сектор, за да се осигури достатъчен икономически растеж и да се създадат нови работни места. 

Мерките целят гарантирането на социалната стабилност. 

Правителството също така ще създаде черен списък на фирми и физически лица, които са били 

свързани с "анормални практики", вариращи от дребни административни нередности до сериозни 

престъпни посегателства. 

Според последните информации от местната държавна администрация към момента в страната 

има 15,4 млн. фирми, като 73% от тях са малки частни компании. 

 

 


